
1.​EBALUAZIOA 
 
Euskaraz bezala, latinez izenak eta adjektiboak deklinatu egiten dira; hau da,  esaldian zer 
funtzio eta esanahi duen jakiteko, atzizki bat eransten zaio izen bakoitzari.  
 
Latina​ ​ ​ ​ ​ ​ Gaztelania 
Nominatiboa             ​ ​             sujeto, atributo 
Bokatiboa ​ ​ ​ ​ vocativo 
Akusatiboa​ ​ ​ ​ complemento directo 
Genitiboa​ ​ ​ ​ complemento del nombre 
Datiboa​ ​ ​ ​ complemento indirecto 
Ablatiboa​ ​ ​             complemento circunstancial 
 
 
Izen bat ikasten dugunean, izenaren singularreko nominatiboa eta genitiboa ikasiko ditugu. 
 
Latinez ez dago deklinabide bat bakarra, euskaraz bezala, bost baizik; eta genitibo singularrak 
adierazten digu zer deklinabidetakoa den izen bat 
 
 

Deklinabidea​ ​ Genitibo​ ​ ​ Nominatiboa ​ Genitiboa 
​ ​ ​ ​ singularraren 
​ ​ ​ ​ bukaera 
​ Lehenengoa​ ​ -ae​ ​ ​ ​ puella​ ​ puellae 
​ Bigarrena​ ​ -i​ ​ ​ ​ templum​ templi 
​ Hirugarrena​ ​ -is​ ​ ​ ​ leo​ ​ leonis 
​ Laugarrena​ ​ -us​ ​ ​ ​ domus​​ domus 
​ Bosgarrena​ ​ -ei​ ​ ​ ​ spes​ ​ spei 
 

 
 
Izen bakoitzaren aldamenean agertzen diren f., n. eta m. letrek izen horiek zer genero duten 
adierazten digute: f. femeninoa, m. maskulinoa eta n. neutroa 
 

1. DEKLINABIDEA : ROSA, ROSAE 

 

Nominatiboa Ros-a Ros-ae 

Bokatiboa Ros-a Ros-ae 

Akusatiboa Ros-am Ros-as 

Genitiboa Ros-ae Ros-arum 

Datiboa Ros-ae Ros-is 

Ablatiboa Ros-a Ros-is 

 

 



 

 

1. deklinabideak dituen zenbait berezitasun 

1.1.​Generoaren inguruko zenbait berezitasun: 1. deklinabideko hitz guztiak femeninoak dira. 

Salbuespenak:  

●​ Gizonezkoen izenak: Catilina, -ae (Lucio Sergio Catilina) 

●​ Lanbide izenak: agricola, -ae, nauta; -ae, … 

●​ Ibai edo mendien izenak: Iura, -ae (Jura mendia) 

 

 

2. DEKLINABIDEA 

Generoa: Nominatiboaren bukaeran –us eta –r duten izenak maskulinoak dira. Nominatiboan 
–um dutenak neutroak dira.  
 

 
 

 

 

 

 

 



Dominus, -i. 

​ ​ ​ ​ Singularra​ Plurala 

​ Nominatiboa​ ​ domin-us​ domin-i 

​ Bokatiboa​ ​ domin-e​ domin-i 

​ Akusatiboa​ ​ domin-um​ domin-os 

​ Genitiboa​ ​ domin-i​             domin-orum 

​ Datiboa​​              domin-o​ domin-is 

​ Ablatiboa​ ​ domin-o​ domin-is 

 

Puer, -i. 

​ ​ ​ ​ Singularra​ Plurala 

​ Nominatiboa​ ​ puer​ ​ puer-i 

​ Bokatiboa​ ​ puer​ ​ puer-i 

​ Akusatiboa​ ​ puer-um​ puer-os 

​ Genitiboa​ ​ puer-i​ ​ puer-orum 

​ Datiboa​​              puer-o​ ​ puer-is 

​ Ablatiboa​ ​ puer-o​ ​ puer-is 

 

 

​ ​ ​ ​  

Templum, -i 

​ ​ ​ ​ Singularra​ Plurala 

​ Nominatiboa​ ​ templ-um​ templ-a 

​ Bokatiboa​ ​ templ-um​ templ-a 

​ Akusatiboa​ ​ templ-um​ templ-a 

​ Genitiboa​ ​ templ-i​             templ-orum 

​ Datiboa​​              templ-o  ​ templ-is 

​ Ablatiboa​ ​ templ-o​             templ-is 

 
 
 
 
 
 

ADJEKTIBOAK 
 
Substantiboaren genero, numero eta kasu bera izan behar du adjektibo batek. Adjektibo mota 
batzuk daude latinean. Orain, 1. eta 2. deklinabidekoak bakarrik ikasiko ditugu. 
 
 

SINGULARRA 
 

​ ​ ​ maskulinoa  ​ femeninoa​ neutroa 
​ nominatiboa   ​ bon-us​​ bon-a ​ ​ bon-um 

​ bokatiboa ​ bon-e​ ​ bon-a​ ​ bon-um 

​ akusatiboa​ bon-um​ bon-am​             bon-um 

​ genitiboa​ bon-i​ ​ bon-ae​​ bon-i 

​ datiboa​​ bon-o​ ​ bon-ae​​ bon-o 

​ ablatiboa​ bon-o​ ​ bon-a​ ​ bon-o 

 

 



 

​ ​ ​ ​ ​ PLURALA 

 

​ nominatiboa​ bon-i​ ​ bon-ae​​ bon-a 

​ bokatiboa​ bon-i​ ​ bon-ae​​ bon-a 

​ akusatiboa​ bon-os​​ bon-as​​ bon-a 

​ genitiboa​ bon-orum​ bon-arum​ bon-orum 

​ datiboa​​ bon-is​ ​ bon-is​ ​ bon-is 

​ ablatiboa​ bon-is​ ​ bon-is​ ​ bon-is​  

 

 

 

 ADITZAK 
 

Latinez lau konjugazio ditugu: 
 

1. konjugazioan, infinitiboak –are du bukaera: 
​​ ​ ​  amo, amas, amare, 
 
2. konjugazioan, infinitiboak –ere du bukaera,  
​​ ​ ​ habeo, habes, habere,. 
 
3. konjugazioan, infinitiboak –ere du bukaera, baina orainaldiko singularreko ​
​​ bigarren  pertsonak –is du bukaera: 
​​ ​ ​ lego, legis, legere,  
 
4. konjugazioan, infinitiboak –ire du bukaera:  
​​ ​ ​ audio, audis, audire,  

 

 
SUM aditza orainaldian 

 
sum 
es 
est 

sumus 
estis 
sunt 

 



2. EBALUAZIOA 
 

 
HIRUGARREN DEKLINABIDEA 

 
SUBSTANTIBOAK 

​  
​ Deklinabide honetako substantiboekin bi multzo egingo ditugu: 

A.​ Nominatiboan eta genitiboan silaba kopuru bera dute (parisílabos gaztelaniaz): 
civis, civis hiritar; avis, avis hegazti; mare, maris itsaso. 

B.​ Nominatiboan eta genitiboan ez dute silaba kopuru bera (imparisílabos 
gaztelaniaz): plebs, plebis jende xehe, plebe; princeps, principis printze; pes, 
pedis oin; dux, ducix nagusi; rex, regis errege; 

​       hiems, hiemis negu; homo, hominis gizon; mulier, mulieris andre; ​ ​            
honos, honoris ohore; civitas, civitatis hiri; ars, artis arte; mons, montis mendi; flumen, 
fluminis jariakorra dena, ibai; caput, capitis buru. ​      ​        
​ Hirugarren deklinabideko substantiboak anitz eta askotarikoak dira,​  
 

A.​ Silaba kopuru bera dute (parisílabos). 
       
​ ​ civis, civis (maskulinoa)  ​ ​ avis, avis (femeninoa)​  
​  
​ ​ singularra ​ plurala​​ ​ singularra​ plurala 
Nominatiboa​ civis​ ​ cives​ ​ ​ avis​ ​ aves 
Bokatiboa​ civis​ ​ cives​ ​ ​ avis​ ​ aves 
Akusatiboa​ civem​ ​ cives​ ​ ​ avem​ ​ aves 
Genitiboa​ civis​ ​ civium​​ ​ avis​ ​ avium 
Datiboa​ civi​ ​ civibus​ ​ avi​ ​ avibus 
Ablatiboa​ cive​ ​ civibus​ ​ ave​ ​ avibus 
 
​ Konturatu zarenez, maskulinoa nahiz femeninoa izan, deklinabidea berdina da.  
 
​ ​ mare, maris (neutroa) 
 
​ ​ singularra​ plurala 
Nominatiboa ​ mare​ ​ maria 
Bokatiboa​ mare​ ​ maria 
Akusatiboa​ mare​ ​ maria 
Genitiboa​ maris​ ​ marium 
Datiboa​ mari​ ​ maribus 
Ablatiboa​ mari​ ​ maribus 
 

 



​ Substantibo neutroetan, 2. deklinabidean gertatzen zen modu berean, nominatiboa, 
bokatiboa eta akusatiboa  berdinak dira; 
​  
B. Ez dute silaba kopuru bera (imparisílabos). 
 
​ ​ dux, ducis (maskulinoa)​ ​ rex, regis (maskulinoa)​  
 
​ ​ singularra​ plurala​​ ​ singularra​ plurala 
Nominatiboa​ dux​ ​ duces​ ​ ​ rex​ ​ reges 
Bokatiboa ​ dux​ ​ duces​ ​ ​ rex​ ​ reges 
Akusatiboa​ ducem​​ duces​ ​ ​ regem​​ reges 
Genitiboa​ ducis​ ​ ducum​​ ​ regis​ ​ regum 
Datiboa​ duci​ ​ ducibus​ ​ regi​ ​ regibus 
Ablatiboa​ duce​ ​ ducibus​ ​ rege​ ​ regibus 
 
​ ​ princeps, principis (m)​ ​ hiems, hiemis (f) 
 
​ ​ singularra​ plurala​​ ​ singularra​ plurala 
Nominatiboa​ princeps​ principes​ ​ hiems​ ​ hiemes 
Bokatiboa​ princeps​ principes​ ​ hiems​ ​ hiemes 
Akusatiboa​ principem​ principes​ ​ hiemem​ hiemes​ 
Genitiboa​ principis​ principum​ ​ hiemis​​ hiemum 
Datiboa​ principi​ principibus​ ​ hiemi​ ​ hiemibus 
Ablatiboa​ principe​ principibus​ ​ hieme​ ​ hiemibus 
 
​ ​ pes, pedis (m)​ ​ ​ ​ plebs, plebis (f) 
 
​ ​ singularra​ plurala​​ ​ singularra​ plurala 
Nominatiboa​ pes​ ​ pedes​ ​ ​ plebs​ ​ plebes 
Bokatiboa​ pes​ ​ pedes​ ​ ​ plebs​ ​ plebes​​  
Akusatiboa​ pedem​​ pedes​ ​ ​ plebem​ plebes 
Genitiboa​ pedis​ ​ pedum​​ ​ plebis​ ​ plebum 
Datiboa​ pedi​ ​ pedibus​ ​ plebi​ ​ plebibus 
Ablatiboa​ pede​ ​ pedibus​ ​ plebe​ ​ plebibus 
 
​ ​ homo, hominis (m)​ ​ ​ mulier, mulieris (f) 
 
​ ​ singularra​ plurala​​ ​ singularra​ plurala 
Nominatiboa ​ homo​ ​ homines​ ​ mulier​​ mulieres 
Bokatiboa​ homo​ ​ homines​ ​ mulier​​ mulieres 
Akusatiboa​ hominem​ homines​ ​ mulierem​ mulieres 
Genitiboa​ hominis​ hominum​ ​ mulieris​ mulierum 
Datiboa​ homini​ hominibus​ ​ mulieri​ mulieribus 
Ablatiboa​ homine​ hominibus​ ​ muliere​ mulieribus 
 
​ ​ honos, honoris (m)​ ​ ​ civitas, civitatis (f) 
 
​ ​ singularra​ plurala​​ ​ singuilarra​ plurala 
Nominatiboa​ honos​ ​ honores​ ​ civitas​​ civitates 

 



Bokatiboa​ honos​ ​ honores​ ​ civitas​​ civitates 
Akusatiboa​ honorem​ honores​ ​ civitatem​ civitates 
Genitiboa​ honoris​ honorum​ ​ civitatis​ civitatum 
Datiboa​ honori​​ honoribus​ ​ civitati​​ civitatibus 
Ablatiboa​ honore​honoribus​ ​ civitate​ civitatibus 
 
 
 
 
​ ​ mons, montis (m)​ ​ ​ ars, artis (f) 
 
​ ​ singularra​ plurala​​ ​ singualrra​ plurala 
Nominatiboa​ mons​ ​ montes​ ​ ars​ ​ artes 
Bokatiboa​ mons​ ​ montes​ ​ ars​ ​ artes 
Akusatiboa​ montem​ montes​ ​ artem​ ​ artes 
Genitiboa​ montis​​ montium​ ​ artis​ ​ artium 
Datiboa​ monti​ ​ montibus​ ​ arti​ ​ artibus 
Ablatiboa​ monte​​ montibus​ ​ arte​ ​ artibus 
​  
 
​ ​ caput, capitis (n)​ ​ ​ flumen, fluminis (n) 
 
​ ​ singularra​ plurala​​ ​ singularra​ plurala 
Nominatiboa​ caput​ ​ capita​ ​ ​ flumen​ flumina 
Bokatiboa​ caput​ ​ capita​ ​ ​ flumen​ flumina 
Akusatiboa​ caput​ ​ capita​ ​ ​ flumen​ flumina 
Genitiboa​ capitis​​ capitum​ ​ fluminis​ fluminum 
Datiboa​ capìti​ ​ capitibus​ ​ flumini​ fluminibus 
Ablatiboa    ​ capite​ ​ capitibus​ ​ flumine​ fluminibus 
 

​  
 

3. deklinabideko adjetiboak 
 

3 bukaeratakoak: 

●​ Enuntziatzeko hiru nominatiboak esaten dira: celer, celeris, celere. 
●​ Beti tema en -i deklinatzen dira 
●​ Maskulinoa eta Femeninoa bakarrik Nom eta Bok singularrean 

desberdintzen dira 
●​ Ablatibo singularrak -i amaitzen da 

 
 

 

 



Masculino 

singular 

Femenino 

singular 

Neutro 

singular 
  

Masculino 

plural 

Femenino 

plural 

Neutro 

plural 

celer celeris celere  celerēs celeriă 

celer celeris celere  celerēs celeriă 

celerem celere  celerēs celeriă 

celeris  celerium 

celeri  celeribus 

celeri  celeribus 

 

 
 

 
 
 
 

 



 
 
 
 
 
 
 
2 bukaeratakoak: 

●​ Enuntziatzeko bi nominatiboak esaten dira, Mask-Fem eta Neutroa: 
omnis, omne ,       fortis, forte. 
 
 

Masculino/femenino 

singular 

Neutro 

singular 
  

Masculino/femenino 

plural 

Neutro 

plural 

omnis omne  omnēs omniă 

omnis omne  omnēs omniă 

omnem omne  omnēs omniă 

omnis  omnium 

omni  omnibus 

omni  omnibus 

 



 
 

Bukaera batekoa 

●​ Maskulinoa, femeninoa eta neutro nomiatiboan berdinak dira 
●​ Izan daitezke: 

○​   Tema en consonante, gutxi: vetus, veteris; pauper, 
pauperis; dives, divitis;  princeps, principis 

 

○​ Tema en -i, gehienok 

 

 

Tema en consonante 

Masculino/femenino 

singular 

Neutro 

singular 
  

Masculino/femenino 

plural 

Neutro 

plural 

vetus  veterēs veteră 

vetus  veterēs veteră 

 



veterem vetus  veterēs veteră 

veteris  veterum 

veteri  veteribus 

vetere  veteribus 

 

Tema en ‑i 

Masculino/femenino 

singular 

Neutro 

singular 
  

Masculino/feme

nino plural 
Neutro plural 

prudens  prudentēs prudentiă 

prudens  prudentēs prudentiă 

prudentem prudens  prudentēs prudentiă 

prudentis  prudentium 

prudenti  prudentibus 

prudenti (-e)  prudentibus 

 

 



 
 
 
 

ADITZAK 
 

ENUNTZIAZIOA 
Latinean aditz bat enuntziatzen dugunean, normalean bost hitz esan behar 
ditugu: 
1.a: indikatiboaren orainaldiko singularreko 1. pertsona: amo, habeo, lego, audio 

2.a: indikatiboaren orainaldiko singularreko 2. pertsona: amas, habes, legis, audis 

3.a: orainaldiko infinitiboa: amare, habere, legere, audire 

4.a: indikatiboko lehenaldi burutuko singularreko 1. pertsona: amavi, habui, legi, 

audivi 

5.a: supinoa akusatiboan (+): amatum, habitum, lectum, auditum 

Beraz, aditz bat enuntziatzen dugunean honela esan behar dugu: 
 
amo, amas, amare, amavi, amatum                    maite izan, maitatu 
habeo, habes, habere, habui, habitum                izan, eduki 
lego, legis, legere, lexi, lectum                          irakurri, leitu 
audio, audis, audire, audivi, auditum                entzun, aditu 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 



Gure hiztegian honela ikusiko ditugu idatzita: 
 
 

 Tema de presente Tema de 
perfecto 

 

 Presente 1ª 

persona 

Presente 2ª 

persona 

Infinitivo Pretérito 

perfecto 

simple 1ª 

persona 

Supino 

(para hacer 
los 
participios) 

1ª conj AMO -AS -ARE -AVI -ATUM 

2ªconj HABEO -ES -ERE HABUI HABITUM 

3ªconj LEGO -IS -ERE LEXI LECTUM 

4ªconj AUDIO -IS -IRE -IVI -ITUM 

 SUM ES ESSE FUI  
 
 

 
 
 

●​ TIEMPOS DEL SISTEMA DE PRESENTE en indicativo: PRESENTE,  
PRETÉRITO IMPERFECTO y FUTURO IMPERFECTO . Todos estos tiempos se 
forman con la raíz de presente 
 
 

●​ TIEMPOS DEL SISTEMA DE PERFECTO en indicativo: PRETÉRITO 
PERFECTO, PRETÉRITO PLUSCUAMPERFECTO Y FUTURO PERFECTO. 
Todos estos tiempos se forman con la raíz de perfecto, que se saca de la forma del 
enunciado terminada en -i (habitualmente la 4ª forma). 

 



 
 
 
 
 
 
 

 



 
 
 
 
 
 
 

 



 
 
 
 
 

3.EBALUAZIOA 
 

 
 
 
 

IZENORDEAK 
 
 
 
 
 

PERTSONA IZENORDEAK 

 

 

Latinak ez du izenorde pertsonalik 3. pertsonarentzat (soilik erreflexiboa) eta bere ordez erakusleak 

erabiliko dira: is-ea-id, hic-haec-hoc, ille-illa-illud. 

 

 

 

 

 

 

 



IZENORDE ERREFLEXIBOA 

 

 

 

Pater filium laudat. El padre alaba al hijo. (pertsona desberdina sujeto eta osagarrietan) 

Pater se laudat. El padre se alaba. (pertsona bera sujeto eta osagarrian) 

 

 

 

IZENORDE POSESIBOAK 

 

 

ERAKUSLEAK 

 

Latinean, gazteleran gertatzen den bezala, hiru erakusle mota ditugu:  

hic-haec-hoc este-esta-esto 

iste-ista-istud ese-esa-eso 

ille-illa-illud aquel-aquella-aquello 

 

Antonius et Petrus Romam venerunt. Hic erat felix, ille infelix. 

Hic homo erat felix. 

Illas puellas vidi. 

●​ Erakusleen deklinabidea 

 

 

Hic-haec-hoc  

 Singularra   Plurala   

 Mask Fem Neutro Mask Fem Neutro 

Nom Hic Haec Hoc Hi Hae Haec 

Ak Hunc Hanc Hoc Hos Has Haec 

Gent Huius Horum Harum Horum 

Dat Huic His 

 Abl Hoc Hac Hoc 

 



 

 

 

Iste-ista-istud 

 Singularra   Plurala   

 Mask Fem Neutro Mask Fem Neutro 

Nom Iste Ista Istud Isti Istae Ista 

Ak Istem Islam Istud Istos Istas Ista 

Gent Istius Istorum Istarum Istorum 

Dat Isti Istis 

 Abl Isto Ista isto 

 

 

Ille-illa-illud 

 Singularra   Plurala   

 Mask Fem Neutro Mask Fem Neutro 

Nom Ille Illa Illud Illia Illae Illa 

Ak Illum Illam Illud Illos Illas Illa 

Gent Illius Illorum Illarum Illorum 

Dat Illia Illis 

 Abl Illo Illa illo 

 

IZENORDE FONIKOA 

 

 

                                                                      Lenguas clásicas 

 

Valor anafórico: Ubi est arbor? Eam non video=¿Dónde está el árbol? No lo veo 

Valor catafórico: Id volo. margaritam=Esto quiero, una margarita. 

Seá pronombre si sustituye a sustantivo: Id volo=quiero esto y un determinante cuando acompaña a 

un sustantivo concordando con él en género, número y caso (Ea flos rubra est= esta flor es roja) 

Ariketak 

 

 

https://linguaeantiquae.wordpress.com/2012/12/14/el-pronombre-o-adjetivo-forico-is-ea-id-2/
https://tronerablog.wordpress.com/2017/01/30/curso-de-latin-los-demostativos-is-ea-id/


ERLATIBOA eta ERLATIBOZKO ESALDIAK 

 

 

Poliglosia 

 

Dictaturam, quae diu permanserat, sustulit. Eliminó la dictadura, la cual había 
durado mucho tiempo 
Homo, cui noces, senex est = El hombre, que conoces, es mayor 
Qui ultimi in pugnam progressi erant, ii primi in fugam se dederunt = Los que habían 
avanzado los últimos a la lucha, esos huyeron los primeros.  
 

AHOTS PASIBOA:  

 

ORAINALDIKO TEMA 

 

Indikatiboko orainaldiko temek estruktura bera izango dute ahots pasiboan eta aktiboan:  

Aldaketa bakarra pertsona marketan aurkituko dugu, ahots pasiboak bere marka propioak izango 

baititu.  

1.sg -R* 

2.sg -RIS 

3.sg -TUR 

1.pl -MUR 

2.pl -MINI 

3.pl -NTUR 

 

 

https://iesunivlaboral.educarex.es/web/departamentos/latinygriego/RECURSOS/Latin/lengua/Relativo.pdf
https://arxcapitolii.files.wordpress.com/2016/06/el-pronombre-relativo.pdf
https://tronerablog.wordpress.com/2020/01/23/curso-de-latin-unidad-5-2-pronombre-relativo-qui-quae-quod/


 

  
 

LEHENALDIKO TEMA 

 

lEHENALDIKO PARTIZIPIOA GEHI SUM ADITZA 

 

• Pretérito perfecto de indicativo: Particio + presente de indicativo de sum. 

Ej: amatus sum (yo fui amado) 

●​ Perpausak ahots pasiboan 

Ahots pasiboa duten perpausek berezkoa duten osagarri bat dute, gazteleraz ere ezaguna zaiguna, 

osagarri agentea (complemento agente). Latinean, osagarria hau adierazteko ablatiboa erabiliko 

dugu ab preposizioarekin, adibidez: 

 

Nostri milites ab hostibus vincuntur. Nuestros soldados son vencidos por los enemigos 

 

Dena den, osagarri hau ez da derrigorrezkoa, beraz, ahots pasiboa daukagunean osagarri agenterik 

gabe bi aukera izango ditugu perpausa itzultzeko:  

1.​ Ahots pasibo arrunt gisa: In contione veritas dicebatur. En la asamblea era dicha la verdad.  

2.​ Gaztelerazko pasibo erreflexu batekin. (se + ahots aktiboa). In contione veritas dicebatur. 

En la asamblea se decía la verdad. 

 

 



 

 

 

INDICATIVO 

Presente Pretérito imperfecto Pretérito Perfecto 

Activo_______Pasivo 

Tema 

presen

te 

Desine

ncias 

activa 

desin

encias 

pasiva 

 Desine

ncias 

activa 

desine

ncias 

pasiva 

tema 

perfecto 

Des. 

activa 

Participio verbo 

sum 

1. 

am(a) 

 

2.habe 

 

3.leg(i) 

 

4.audi 

-o 

-s 

-t 

-mus 

-tis 

-(u)nt 

-r 

-ris 

-tur 

-mur 

-mini 

-ntur 

 

 

 

(e)ba 

 

 

-m 

-s 

-t 

-mus 

-tis 

-nt 

-r 

-ris 

-tur 

-mur 

-mini 

-ntur 

1.amav 

 

2.habu 

 

3.lex 

 

4.audiv 

-i 

-isti 

-it 

-imus 

-istis 

-erun/

-ere 

1.amatus-a-

um 

 

2.habitus-a

-um 

 

3.lectus-a-u

m 

 

4.auditus-a

-um 

sum 

 

es 

 

est 

 

sumus 

 

estis 

 

sunt 
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